
Technische vragen over KADERNOTA 2025-2028

partij vraagnr pag.PDF vraag Bestuurder antwoord

APB 1 14 Er wordt gerekend met 1,3 inwoner per woning. Wordt hier wel met de juiste maatstaf 

gerekend? 

JPS Voor de prognoses houden we al enige tijd 1,3 als groeifactor voor de inwoners aan. Kijken we terug dan is het 

jaarlijks iets lager of hoger. Op zich is 1,3 ook een factor die past bij de langzaam teruglopende gemiddelde 

samenstelling van huishoudens. 

Ons EL 2 34 Hoelang duurt het voordat het onderzoek van de Nobelaer is afgerond / de raad toekomt? RV We verwachten de resultaten van het onderzoek in september.

APB 3 64 Actieve inzet op grondbeleid. Hoeveel kantoorpanden hebben nu label C ? GdW Van de 235 geïnventariseerde kantoorpanden hebben ze op 4 na allemaal label C (of hoger). Met deze 4 zijn concrete 

afspraken gemaakt om te gaan voldoen. 

APB 4 69 blz 69: 155 woningen is de doelstelling. Valt hier ook de klussendienst onder? GdW De doelstelling voor de klussendienst in Etten-Leur is 2.000 uitgevoerde woningbezoeken in deze raadsperiode. De 

benoemde 155 woningen was een tussenstand in maart 2024. Inmiddels zijn er 532 uitgevoerd.

CDA 5 - wordt de MAVA subsidie aangevraagd (duurzaam maatschappelijk vastgoed) GdW Ja, we vragen deze subsidie die DUMAVA heet, aan.

D'66 6 69 Doel is om in  2025 het aantal zonnepanelen bij particulieren te verhogen. Is het doel al 

gehaald?  Moet de ambitie worden verhoogd?

JPS Het doel voor kleinschalig zon op dak (90.000 panelen in 2030) hebben we nog niet gehaald. Gezien de 

ontwikkelingen van de laatste jaren (2021: 43.429 / 2022: 54.001 / 2023: 76.698) verwachten we het doel te halen. 

Gezien de huidige problematiek op het net (congestie) en met terugleverkosten ligt het niet voor de hand de ambitie 

nu te verhogen. 

VVD 7 108 reserve exploitatierisico's; waar moet je dan aan denken? JPS Hiermee bedoelen we onvoorziene omstandigheden. Denk daarbij onder andere aan: wijziging of vertraging in de 

uitvoering van plannen, extreme stijgingen van rente en kosten of opbrengstdalingen.

CDA 8 - Wat zijn de werkelijke kosten van de wekelijkse inzameling GFT in de zomer? GdW De kosten voor de extra inzameling van GFT in de zomerperiode zijn ongeveer € 200.000.

VVD 9 41 van Gogh kerk moet BVC zijn. (1 partij trekt zich terug) JPS Ja dat klopt. We passen dit aan. Na vaststelling van de kadernota publiceren we de website van de kadernota 

opnieuw. De aanpassing is daarna zichtbaar.

Leefbaar 10 110 Paragrafen: compenserend groen, tabel blijft op 80k staan. Is dat goed? JPS De stortingen en onttrekkingen zijn afhankelijk van de voortgang van de grondexploitaties. Hier is nog geen exacte 

inschatting van te maken. Daarom namen we deze uit voorzichtigheid neutraal op. Zodra er meer duidelijkheid is 

passen we de planning aan.

CDA 11 14 In de tabel stijgt het aantal inwoners met een factor 1.3 per extra woning. Op dit moment 

heeft de gemeente 2.28 inwoners per woning. Vanwaar dit verschil?

JPS Voor de prognoses houden we al enige tijd 1,3 als groeifactor voor de inwoners aan. Kijken we terug dan is het 

jaarlijks iets lager of hoger. Op zich is 1,3 ook een factor die past bij de langzaam teruglopende gemiddelde 

samenstelling van huishoudens. 

CDA 12 16 Vorig jaar werd er aangeven dat er voor toekomstige indicaties voor de OZB alleen kon 

worden gekeken naar de cijfers van het CPB. Wat is er dit jaar anders dan vorig jaar dat hier 

dit jaar van afgeweken kan worden dmv een extra verhoging?

GdW We verhogen onze OZB-opbrengst jaarlijks met het inflatiepercentage (bron CPB). Hiermee houden we kosten en 

opbrengsten in evenwicht. De extra verhoging van 8%  vorig jaar  was een eenmalige correctie. In deze kadernota 

stellen we drie jaar lang een extra verhoging van 5% voor. Dit is bovenop de correctie voor indexering. Gelet op 

kortingen die het Rijk doorvoert en maatregelen die we vanuit het college uitvoeringsprogramma nog willen 

uitvoeren achten we dit noodzakelijk. 

CDA 13 30 Punt 6. Wat is de functieomschrijving van de extra medewerker kabinetszaken? MS Kabinetsmedewerkers houden zich bezig met het voorbereiden, organiseren en uitvoeren van gemeentebrede 

activiteiten rondom vieren en herdenken. Ook zijn ze verantwoordelijk voor alle werkzaamheden rondom het 

aanvragen en uitreiken van koninklijke en gemeentelijke onderscheidingen. Zij ondersteunen de burgemeester en 

wethouders rondom publieke optredens zoals (huwelijks)jubilea, evenementen zoals carnaval en geven advies over 

protocollaire zaken. Ook worden bestuurlijke gemeentelijke ontvangsten georganiseerd zoals recepties. Tot slot 

bereiden de kabinetsmedewerkers toespraken voor en zorgen voor efficiënte en effectieve werkprocessen op het 

vakgebied. Zie ook vraag 77.

CDA 14 30 Punt 7. Waaruit blijkt de meerwaarde van de vier project- en procesbegeleiders? Waarom 

kan de extra fte in 2024 en 2025 niet uit een bestaand budget betaald worden en in 2026 

wel?

MS De meerwaarde van de project- en procesbegeleiders (4 fte) bestaat uit de nodige kennis, kwaliteit en op het 

bevorderen van een integrale aanpak van projecten. Deze project- en procesbegeleiders begeleiden of trekken de 

meer complexe en/of bestuurlijke integrale projecten en werken aan de (door)ontwikkeling van projectmatig werken 

binnen onze organisatie. 

Vanaf 2026 ontstaat er ruimte in de huidige formatie, waaruit de 1 fte projectleider dan gedekt kan worden. Deze 

ruimte is er in 2024 en 2025 nog niet. Projecten van de projectleiders zijn: huisvesting arbeidsmigranten, inrichting 

Oderkerkpark en herinrichting begane grond.

CDA 15 30 Punt 8. Wat is de toegevoegde waarde van de subsidiecoördinator? Voor hoeveel waarde aan 

subsidies is er door de subsidiecoördinator aangevraagd? Is er Duurzaam Maatschappelijk 

Vastgoed (dumava) subsidie aangevraagd?

RV Het ontbreekt momenteel aan centrale aansturing van het subsidieproces. We hadden hiervoor een medewerker 

tijdelijk in dienst. Een kwaliteitsslag is noodzakelijk. We constateren nu te veel risico's in ons subsidiëringsproces, 

vooral ook om rechtmatig te kunnen subsidiëren en afrekenen. De rol van de subsidiecoördinator is tot op heden niet 

die van het aanvragen van subsidies. Voor DUMAVA subsidie, zie vraag 5.



CDA 16 30 Punt 4 & 5. Wat is de rol van de kwartiermaker? MS De kwartiermaker is het eerste aanspreekpunt van de samenwerking op informatievoorziening. Hij zorgt voor een 

plan van aanpak om de samenwerking vorm te geven. Hij zet een regionaal team op dat bij de uitvoering hiervan 

ondersteunt. Hij zorgt voor oplevering van diverse projectresultaten en komt met een voorstel voor een 

samenwerkingsvorm.

CDA 17 30 Punt 4 & 5. Waarom stellen we een applicatiebeheerder aan? Valt dit niet binnen ICT WBW? MS Deze functioneel applicatiebeheerder zorgt voor continuïteit van het financieel systeem en diverse andere 

applicaties. Functioneel beheer is belegd bij team informatie en niet bij ICT WBW omdat deze rol niet gericht is op de 

techniek (systeembeheer, netwerkbeheer, databasebeheer) maar vooral op de organisatiekant. Voorbeelden zijn het 

beantwoorden van gebruikersvragen, het geven van trainingen en in gesprek met de gebruikers zijn om de applicatie 

zo optimaal mogelijk te laten werken. Dit vraagt om specifieke kennis en vaardigheden.

CDA 18 30 Punt 14. Wat is er gedaan met de € 12.500. Wat wordt er gedaan met de structurele € 10.000. MS De € 12.500 is nodig voor het maken van een website van de gemeenteraad die voor iedereen toegankelijk is. 

De € 10.000 zijn nodig voor het jaarlijks beheer en hosting van deze website en het uitvoeren van de acties die 

voortvloeien uit het raadscommunicatieplan zoals bijvoorbeeld het maken van infographics.

CDA 19 30 Punt 15. Waar zijn de bijeenkomsten Raad-College-MT de afgelopen jaren van betaald? MS De kosten zijn betaald uit het budget voor onderzoek bij de griffie en uit het budget dat is bestemd om participatie 

bijeenkomsten te organiseren.

CDA 20 30 Wat houden de prestatieafspraken met de Nobelaer en het Turfschip in? RV Voor het Turfschip gaat het om het faciliteren van 1.000m2 sociaal maatschappelijke ruimte (binnen gemaakte 

financiële afspraken) voor diverse verenigingen. Daarnaast zijn er afspraken over het beschikbaar stellen van 

zaalruimte voor bewegingsonderwijs (overdag) en in de avonduren voor sportverenigingen.        Voor de Nobelaer 

gaat het om afspraken voor de bibliotheek (Wet stelsel openbare bibliotheekvoorzieningen), kunst- en 

cultuureducatie (beeldende kunst, muziek, drama, dans, literatuur, media, poppodium), podiumkunsten (onder 

andere professionele en amateurtheatervoorstellingen), sociaal cultureel (gezamenlijke activiteiten met 

maatschappelijke organisaties, beschikbaar stellen zalen voor sociaal culturele activiteiten tegen gereduceerde 

tarieven) en algemeen (onder andere kruisbestuiving van verschillende disciplines).

CDA 21 50 Zijn er naar aanleiding van het gesprek met de lobbyist al eerste verwachtingen voor 

mogelijke cofinanciering op de tunnel?

JPS We vonden we een lobbyist die voor ons aan de slag gaat. Gelet op de startfase waar we nu inzitten zijn er nog geen 

concrete mogelijkheden bekend. Deze vraag is op maandagavond 3 juni ook mondeling beantwoord.

CDA 22 51 Wat voor beleidswijzigingen volgen er uit de evaluatie van het parkeerbeleid? JPS We werken toe naar het faciliteren van extra werknemersparkeerplaatsen op het Banakkerterrein. Daarnaast loopt 

nog het onderzoek over parkeren bij het station.

CDA 23 52 Er wordt aangegeven dat er op dit moment geen capaciteit is voor het oppakken van kleine 

verkeersmaatregelen. Er wordt gevraagd om 0.5 FTE voor de afdeling verkeer uit het budget 

voor kleine verkeersingrepen. Hoeveel van de knelpunten uit de inventarisatie gevaarlijke 

verkeerssituaties lossen we op met de 0.5 FTE extra? En hoeveel knelpunten zouden we extra 

kunnen oplossen als we hiervoor geen aanspraak maken op het budget voor kleine 

verkeersmaatregelen?

JPS Door de hoeveelheid grote projecten bĳ het cluster verkeer is er minder capaciteit beschikbaar voor de uitvoering 

van algemene verkeersvraagstukken. Dat zijn onder andere het afhandelen meldingen, maar ook het verbeteren van 

verkeerssituaties. 

De gevraagde fte heeft dus niet alleen betrekking op aanpak knelpunten kleine verkeersmaatregelen, maar is 

bedoeld voor het oppakken van allerlei verkeerszaken. Overigens is het op voorhand niet te benoemen hoeveel 

situaties er opgelost worden. Per situatie is vaak maatwerk nodig.

Overigens werken we nu toe naar een mobiliteitsplan op basis van de door u vastgestelde visie waarin we ook kijken 

naar knelpunten bij verkeersituaties en hoe die vervolgens op te pakken.

CDA 24 53 Waarom valt de aanbesteding voor onkruidbesteding hoger uit JPS Er was een tegenvallend aanbestedingsresultaat. Deze vraag is op maandagavond 3 juni ook mondeling beantwoord.

CDA 25 63 Ligt er een plan van aanpak klaar voor de asielzoekers om deze zo snel mogelijk aan het werk 

te krijgen? Ook gezien de landelijke problematiek rondom toekenning bsn nummers

RV Voor de asielzoekers, die straks in het AZC ondergebracht gaan worden, zijn we in gesprek met het Werkplein en het 

COA om te komen tot een plan van aanpak om deze vluchtelingen naar werk en vrijwilligerswerk te begeleiden. Voor 

dat laatste zullen we echter ook kijken naar partijen, zoals Surplus en ons verenigingsleven. Het Werkplein houdt zich 

al bezig met bemiddeling voor de asielzoekers, die al een tijdelijke verblijfsstatus (de statushouders) hebben 

gekregen en in Etten-Leur gehuisvest zijn.

CDA 26 68 Wat zijn de kosten geweest voor het doorvoeren van de wekelijkse zomerophalingen van het 

GFT afval?

GdW Zie antwoord op vraag 8.

CDA 27 69 Is de 250.000 die wordt gebruikt voor de realisatie van voorbeeldwoningen, het deel dat de 

gemeenteraad vorig jaar heeft bestemd  voor de verduurzaming van woningen van Alwel?

JPS Ja dat klopt. Deze vraag is op maandag 3 juni ook mondeling beantwoord.



CDA 28 69 Wat wordt er bereikt met het realiseren van 3 voorbeeldwoningen? GdW We hebben geprobeerd om 3 voorbeeldwoningen mee te laten lopen tijdens de verduurzamingsslag van Alwel in 

Centrum West. Deze start in september 2024. Daarmee konden we op kleine schaal ervaring opdoen en dit in de 

toekomst gebruiken voor andere wijken. Deze drie woningen zouden aan de buitenzijde geïsoleerd kunnen worden, 

indien de betreffende woningeigenaren deel wilden nemen aan deze pilot. Het is helaas niet gelukt om deze 

woningeigenaren te laten aansluiten, bijvoorbeeld door leeftijd of zelfstandig getroffen maatregelen. De maatregelen 

vanuit de pilot waren mede daardoor financieel niet aantrekkelijk genoeg. 

CDA 29 69 Klopt het dat het doel voor 2030 van 95.000 zonnepanelen in 2023 al is gehaald? (61.400 in 

2022 en er kwamen er in 2023 ruim 60.000 bij)

GdW Zie het antwoord op vraag 6.

CDA 30 70 Is de klussendienst hetzelfde als de energiebox? GdW Ja dat klopt. Deze vraag is op maandag 3 juni ook mondeling beantwoord.

CDA 31 Wat is de stand van zaken van de raadsindicatoren? MS Om tot indicatoren te komen is een raadswerkgroep ingesteld. De werkgroep heeft een eerste analyse gemaakt van 

de te bereiken effecten zoals opgenomen in het raadsprogramma en heeft gekeken welke indicatoren geschikt 

kunnen zijn als effectindicator. Het uitwerken van de opdracht van deze werkgroep heeft door omstandigheden 

vertraging opgelopen. Na de zomer geven we een vervolg aan deze werkgroep.

CDA 32 Waarom vindt de gunning van de verbouwing van de begane grond plaats voordat het BVC 

verkocht wordt.

RV De raad stemde in met het realiseren van de herinrichting van de begane grond door een investeringskrediet 

beschikbaar te stellen. De verkoop van het BVC is een apart traject. Qua planning wordt wel zoveel als mogelijk op 

elkaar afgestemd. 

CDA 33 Vorig jaar zouden er 25 FTE aangenomen worden. Hoeveel is hiervan inmiddels 

aangenomen?

MS Bij de begroting 2023 is ingestemd met een uitbreiding van 24,5 fte. Deze formatieruimte is ingevuld. 

CDA 34 Welke acties zijn er ondernomen om mensen van het werkplein aan het werk te krijgen bij 

Etten-Leurse bedrijven?

RV Bemiddelaars van het Werkplein leggen bedrijfsbezoeken af om werk te vinden voor de doelgroep van het 

Werkplein. Daarnaast organiseren zij speedmeets met en rondleidingen bij werkgevers. Ook sluit het Werkplein aan 

bij bijeenkomsten van de Industriële Kring Etten-Leur om contacten te leggen met ondernemers in onze gemeente.

CDA 35 Naar aanleiding van de situatie van de subsidieverlening aan het energieloket. Hoe kunnen 

we dat in de toekomst voorkomen?

GdW In de toekomst zullen we meer risicogericht onderzoek doen naar, en waar nodig afspraken maken over, de 

organisaties en personen die (grote) subsidies vanuit de gemeente in beheer (wensen te) krijgen.

CDA 36 Hoeveel mensen zijn er aangeschreven in het kader van snippergroen? Hoeveel mensen 

hebben het snippergroen gekocht? Hoeveel zaken lopen er nog?

GdW In het lopende snippergroenproject schreven we dit jaar al 66 adressen aan. Hiervan is de conclusie dat er 10 

verkopen, 5 huurovereenkomsten, 8 ontruimingen, 2 verjaringen zijn en 3 situaties vervallen. Er zijn nog 38 dossiers 

in behandeling. 

In 2024 schrijven we 63 adressen aan in de wijk Banakkers. Dit is de laatste wijk en daarmee ronden we het project 

af.

CDA 37 Zitten er nog risico's aan het beheer van de scholen? RV Zoals het er nu voorstaat, organiseren wij het technisch beheer van de scholen via de beheerstichting. Ten opzichte 

van de huidige situatie zijn hier geen extra risico's aan verbonden. Juridisch moet het beheer nog afgerond gemaakt 

worden.

CDA 38 Wat is de stand van zaken inzake de claims die momenteel tegen de Gemeente lopen? GdW In de jaarrekening 2023 namen we op: De gemeente Etten-Leur ontving een verzoek tot het vergoeden van een 

schade in verband met het weigeren van een omgevingsvergunning. Op dit moment onderzoeken we of een 

minnelijke oplossing mogelijk is.

CDA 39 Wat is de stand van zaken inzake de verbouwing van het stadhuis? Wat is de actuele 

berekening van de verbouwing - inclusief actuele prijzen en gehanteerde rente?

RV Op dit moment staat de aanbesteding uit. We rekenen nog steeds met 1% rente, conform de kadernota. De 

definitieve prijzen zijn nog niet bekend. U ontvangt op korte termijn een raadsinformatiebrief over de stand van 

zaken. 

CDA 40 Wat gaat de opvang van asielzoekers per saldo kosten voor de gemeente? RV De opvang van asielzoekers wordt vrijwel geheel bekostigd door het COA. Voor zaken, waarvoor de gemeente aan de 

lat staat, zoals onderwijs en jeugdzorg, worden we gecompenseerd door het Rijk. Aankomende maanden richting de 

realisatie van de locatie komt in beeld of er nog kosten zijn, die de gemeente zelf moet betalen.

CDA 41 Zijn er plannen om de afspraken rondom het Turfschip aan te passen, nu de beheerder van 

het Turfschip heeft aangegeven te stoppen.

RV Tussen Alwel en de gemeente gelden langdurige afspraken over huur en exploitatie van het Turfschip. We zijn om die 

reden samen in overleg om ervoor te zorgen dat tijdig goede afspraken worden gemaakt over de toekomstige 

exploitatie en beheer. We zetten daarbij als gemeente in op het verantwoord continueren van bestaande sociaal 

maatschappelijk gebruik vanaf 1 januari 2025. We houden daarbij oog voor goede communicatie met de bestaande 

gebruikers.

D66 42 45 Wat waren de geplande bezuinigen van 30.000 op wijkgebouwen in 2024? RV Geplande bezuiniging was voor de inzet van WVS in wijkgebouwen en musea.

D66 43 45 Wat is de reden dat nu al bekend is dat dit niet gerealiseerd gaat worden? RV We pauzeerden de afbouw van WVS in afwachting van het beleid Maatschappelijke Accommodaties. We bieden deze 

beleidsnota aan de raad aan in cyclus 4 van 2024. In deze beleidsnota doen we voorstellen om de inzet van WVS niet 

af te bouwen.

APB 44 10 De uitbreiding van de formatie gaat in de jaren 25 en verder substantieel omhoog. Waar zit 

deze verhoging in? Daarnaast zijn dit vaste of externe inhuur krachten?

MS De formatie uitbreiding zit verdeeld over programma 1, 2 en 3. De toelichting leest u bij  de financiële ontwikkelingen 

per programma. Het gaat om vaste en tijdelijke functies. 



APB 45 11 en 13 Hoe verhouden de fors stijgende reserves ten opzichte van de dalende voorzieningen? GdW De reserves stijgen door: 1. het resterende budget voor het college uitvoeringsprogramma voegen we toe aan de 

algemene reserve. 2. We sparen ieder jaar € 1,5 miljoen voor de tunnel. De voorzieningen dalen omdat we kosten 

gaan maken voor onderhoud (en dat is waarvoor de voorzieningen bedoeld zijn). 

APB 46 14 Wij zien in de toename bij de woningen dat er rekening wordt gehouden met 1,3 per 

woningen echter, als wij de totaal inwoners medio 2024 delen door het aantal woningen 

komen wij uit op een aantal gemiddelde per woning uit op van 2,25 is deze toename dan ook 

niet een constructatieve aanname en geeft dit dan wel in reeel beeld voor de toekomstige 

inkomsten en uitgaven? 

JPS zie antwoord op vraag 1

APB 47 14 Met de komst van het AZC krijgen we dan ook extra middelen uit gemeentefonds die verband 

houden met de extra inwoners (250)?

JPS Ja, dat klopt.

APB 48 14 arbeidsmigranten 250 plekken worden die ook meegeteld in de aantal inwoners? JPS Arbeidsmigranten, die zich inschrijven in de gemeentelijk bevolkingsadministratie tellen mee in het aantal inwoners 

van Etten-Leur.

APB 49 28 punt 7 Aangegeven wordt is dat er een meerwaarde, wat levert het op/wat is deze 

meerwaarde van de projecten?

MS zie antwoord op vraag 14

APB 50pag 31 programma sociaal hoeveel personen met een indicatie (verwarde personen) zien we tegenwoordig in de wijk? 

Zien we daar een stijging in en worden er additionele acties op genomen?

RV We hebben geen concrete cijfers van het aantal inwoners met verward gedrag. We constateren wel dat het aantal 

meldingen gestegen is.

Vanuit het Integraal Zorg Akkoord (IZA) en het Gezond en Actief Leven Akkoord (GALA) zetten we stevig in op het 

vergroten van de mentale gezondheid van alle inwoners en het verstevigen van de samenwerking tussen de 

verschillende domeinen (sociaal domein, geestelijke gezondheidszorg, eerstelijnszorg). Dit moet bijdragen aan het 

verminderen van personen met verward gedrag. We zetten een wijk-GGZ'er in. Ook op het gebied van openbare 

veiligheid zetten we acties in.

APB 51pag 44 programma 2.5Wat zijn de resultaten van de preventatieve huisbezoekingen van ouderen? RV De gesprekken met de 85-jarigen leveren het inzicht op dat zij over het algemeen tevreden zijn met hun leven en de 

omstandigheden. Een enkeling wil graag meer ondersteuning en wordt dan doorverwezen naar de juiste organisaties.

APB 52 51 Onderzoek spooronderdoorgang, hoe lopen de gesprekken met direct omwonenden en 

belanghebbende? Worden deze gesprekken reeds gevoerd en wat is de stand van zaken 

hierop? 

JPS De eerste gesprekken met omwonenden zijn geweest en goed verlopen. De focus ligt hierbij op de bewoners die 

direct in of aan het tunnel- en wegtracé wonen. Andere gesprekken zijn reeds gepland of worden nog gepland. 

APB 53 52 Op het Bolwerk wordt al enige tijd geinventariseerd om verlichting aan te sluiten. Hoelang 

duurt deze inventarisatie nog en is er uitzicht op wanneer verlichting wel gerealiseerd kan 

worden? 

JPS Na inventarisatie bleek dat er geen stroomvoorziening aanwezig is om de verlichting aan te sluiten. We zoeken de 

mogelijkheden.

APB 54 55 Het inventariseren het toezicht op zwerfafval - Wat hebben de maatregelen na de laatste 

raadsbijeenkomst over afval in het laatste kwartaal opgeleverd? 

GdW De afgelopen periode is er continue maximale inzet op bijplaatsingen. We proberen op de hotspots waar veel 

bijplaatsingen zijn actief te controleren zodat de vervuilers beboet kunnen worden. Dit heeft nog niet geleid tot een 

substantiële vermindering van bijplaatsingen. Bij zwerfvuil is dit nog complexer omdat dit veelal in de anonieme sfeer 

ontstaat.

APB 55 62 Er is een goede samenwerking met centrum en promenade - Wat gaat dit opleveren? GdW Door de samenwerking is er een grotere gezamenlijke investering in tijd, financiën en uitvoering van plannen in het 

centrumgebied.

APB 56 62 Bij wat heeft aandacht nodig?  1e zin:  dit stond er vorig jaar ook al op. 

Is er al een begin mee gemaakt dan wel gestart? : De organisatiegraad in de winkelgebieden 

moet worden vergroot. Dan kunnen gemeente, vastgoedeigenaren en ondernemers 

gezamenlĳk projecten starten en uitvoeren.

JPS We wilden eerst dat de Centrumvisie door uw raad zou worden vastgesteld. Dit is een van de grootste 

aandachtspunten die naar voren is gekomen vanuit onderzoek naar onze centrumgebieden. De centrumvisie is 

vastgesteld en op dit moment zijn we bezig met het uitvoeringsplan. Onderdeel hiervan is het benoemen van een 

centrummanager. Een van zijn opdrachten is het versterken van de organisatiegraad in winkelgebieden.

APB 57 63 Hoeveel kantoren voldoen er nog niet aan label C GdW zie antwoord op vraag 3

APB 58 65 Is de kwartiermaker al benoemd voor de centrumvisie en is de kopgroep centrum zouden 

tweede kwartaal geinstalleerd worden is dit al gedaan?

GdW We benoemden nog geen centrummanager. We zijn nog bezig met de formatie van de kopgroep centrum.

APB 59 62 werkgroep vrijtijdseconomie welke resultaten zijn er allemaal bereikt? GdW We bereikten deze resultaten: Stadspromotie door middel van een toeristische plattegrond, Etten-Leur City Guide, 

marketing campagnes via Etten-Leur City App en social media. Het jaarlijks openen van het toeristisch-recreatief 

seizoen in mei door middel van een evenement. 

Het volgende is nog in uitvoering: Aansluiting ruiterroutenetwerk, plan nieuwe objectbewegwijzering en de plaatsing 

digitale informatieborden (verwacht 3e kwartaal 2024). 

De nieuwe uitvoeringsagenda voor 2025-2026 en naar de toekomst pakken we samen met de uitwerking van de 

Centrumvisie op.



APB 60 60 Doel 2 - gaat dit goed of gaat het beter? Welke maatregelen en acties zijn er ondernomen om 

dit te verminderen?

RV Het Werkplein nam een aantal (tijdelijke) maatregelen om de achterstanden die ontstonden in de ontwikkeling van 

inwoners en uitstroom naar werk in te lopen. Het betreft extra inzet op de begeleiding, ontwikkeling en bemiddeling 

van inwoners, met specifieke aandacht voor de doelgroep statushouders. We zien daar inmiddels de eerste effecten 

van: de uitstroom naar werk is in het eerste kwartaal van dit jaar fors hoger (+30%) dan in het eerste kwartaal 2023. 

APB 61 69 Doel 4 - de zonnepanelen voor particulieren is dit nog wel reeel gezien alle recente 

ontwikkelingen rondom zonnepanelen?

GdW Zie het antwoord op vraag 6.

APB 62 76 Bij de financiele ontwikkeling staat onder post 7 overig  - overige kosten varieeren van 

150.000 tot 200.000 waar bestaat dit dan uit? 

GdW Het grootste gedeelte is het verwerken de definitieve begroting 2024 van de Omgevingsdienst Midden- en West-

Brabant (OMWB). Deze begroting was al eerder door de raad vastgesteld.

APB 63 76 Aan wie is de subsidie van de carnaval uitgekeerd in het kader van carnaval? RV We verstrekten eenmalig subsidie voor de carnavalsstichtingen in Etten en Leur ten laste van de post onvoorzien. 

Deze vraag werd maandagavond 3 juni 2024 beantwoord.

APB 64 118 daar wordt 5 jaar op rij 700.000 uit de voorzieningen gehaald, waarvoor is dat? In 2028 staat 

erin dat de voorziening negatief loopt, kan dit eigenlijk wel?

GdW Bij het opstellen van de begroting bepalen we jaarlijks het tarief en daarmee ook de inzet  vanuit de voorziening. In 

2024 is € 700.000 ingezet. Deze inzet trekken we in de meerjarenraming door. Bij het opstellen van de begroting 

actualiseren we dit.

APB 65 Verhouden de voorgestelde lasten verhogingen voor de sportvereningen ten opzichte van de 

daadwerkelijk gemaakte kosten? 

JPS We spreken over een jaarlijks huurverhoging van € 47.500 gedurende vijf jaar. Op dit moment betalen de sportclubs 

jaarlijks ongeveer € 290.000 aan huur. De kosten, die we per jaar hebben voor de sportparken en sporthal Trivium, 

zijn ongeveer € 1,4 miljoen. De kosten die we hebben voor de gymzalen (deels in scholen) en de sporthal De Gong 

zijn daar niet in meegenomen omdat die gebruikt worden door de scholen. Die zijn volledig bezet tijdens schooltijd, 

waardoor die kosten onder bewegingsonderwijs vallen.

VVD 66 Wat is er nog over van het budget uitvoering raadsprogramma waar we met 3 mln zijn 

gestart?

GdW Op dit moment is er nog beschikbaar (afgeronde bedragen): in 2024 € 800.000, in 2025 € 2,5 miljoen en vanaf 2026 € 

2,6 miljoen.

VVD 67 Wat is er opgenomen voor inzet van sfeerbeheer in 2025 en de daarop volgende jaren? RV Op dit moment is er voor de inzet van gastheren/gastvrouwen in de wijken geen geld opgenomen. Het contract met 

sfeerbeheer loopt af, we moeten daarom in 2024 de inzet gaan aanbesteden. Dan doen we een voorstel voor de 

dekking van deze kosten.

VVD 68 23 wijkgericht werken evaluatie, wanneer kunnen we die verwachten? Wordt hierin verbinding 

gelegd met de beleidsnota maatschappelijke accommodaties?

RV De evaluatie van het wijkgericht werken ronden we af in december 2024. Wanneer er een relatie is met de nota 

maatschappelijke accommodaties leggen we zeker de verbinding.

VVD 69 35 n.a.v. behoefte opslagcapaciteit, wat is gebruik van de slotlaan momenteel? RV De loods aan de Slotlaan is volledig bezet.  Er zijn maatschappelijke organisaties, die ook gebruik willen maken van de 

loods, maar daar zijn nu geen mogelijkheden voor. In de beleidsnota maatschappelijke accommodaties doen we daar 

voorstellen voor.

VVD 70 63 revitaliseringsfonds bedrijventerreinen, actief grondbeleid. Wat is de stand van zaken m.b.t. 

dat fonds?

Is dat er al? En zo ja wanneer en hoe wordt dat gebruikt? Zit hier ook de werving van 

percelen in om te kunnen revitaliseren?

GdW Nee, er is op dit moment geen revitaliseringsfonds. In het najaar 2024 willen we een plan van aanpak opstellen voor 

een toekomstbestendig bedrijventerrein Vosdonk. In dit plan van aanpak willen we ook de diverse instrumenten voor 

revitalisering bekijken. Op dit moment wordt per situatie beoordeeld of dit een strategische kans is waar actieve 

grondpolitiek (verwerving van een perceel) op bedrijventerrein moet worden toegepast.

VVD 71 81 Is er al een stelpost aan kosten opgenomen om uitvoering te kunnen geven vermindering van 

de blauwalgenproblematiek in de westerpolderplas?

JPS In het investeringsplan is een budget gereserveerd voor grootschalige werkzaamheden aan de Westpolderplas. We 

verwachten dat dit niet toereikend is om de maatregelen tegen de blauwalgen uit te voeren. Op dit moment vindt 

een haalbaarheidsonderzoek plaats en maken we een projectraming op. In de tweede helft van dit jaar geven we hier 

uitsluitsel over.

VVD 72 101 Waarom gebeurt er weinig in de reserve kwaliteitsverbetering landschap? Kan dit niet 

aangewend worden voor verder inrichting van de Haansberg?

JPS Door andere werkzaamheden kwamen we hier nog niet aan toe. In 2024 stellen we een (eenvoudig) 

uitvoeringsprogramma op. We inventariseren nu daarvoor. Deze reserve mogen we niet  gebruiken voor verdere 

inrichting van de woonwijk Haansberg. Deze middelen mogen als gevolg van de provinciale Omgevingsverordening 

alleen gebruiken in gebieden die tot het buitengebied blijven behoren en bovendien alleen voor bepaalde doelen. 

Die gebieden kunnen wel de overgangszones zijn die grenzen aan het toekomstig stedelijk gebied.

VVD 73 108 Waar is de reserve exploitatierisico's voor ? en waarom is deze hoger dan 6 mln? JPS Zie antwoord op vraag 7. 

De hoogte van de reserve wordt bepaald door het risico dat we lopen in de grondexploitaties. Het gehanteerde 

percentage van 35% van het totale risico is afgestemd met de accountant. Dit bedrag nemen we op in de reserve 

exploitatierisico`s. Een (vergelijkbare) claim op de reserves van de Algemene Dienst is daardoor niet nodig.

ONS  74 algemeen Hoe zit het met de eventuele samenwerking met een gemeente in Oekraine? Zoals besproken 

in de vorige kadernota

MS Door de nog voortdurende oorlogssituatie in Oekraïne gaan we vooralsnog geen samenwerking aan met een 

specifieke gemeente. We vervullen onze gemeentelijke rol voor de situatie in Oekraïne vooral in door te helpen in de 

vorm van opvang. 

ONS  75 21 Wanneer kunnen we het raadscommunicatieplan verwachten? MS We presenteren het raadscommunicatieplan op 19 juni 2024 aan de fractievoorzitters.



ONS  76 28 Is het inzichtelijk hoeveel die OZB verhoging van 5% GdW De totale OZB-opbrengst is ongeveer € 10 miljoen. Een extra verhoging van 5% betekent ongeveer € 500.000. Drie 

keer met 5% verhogen betekent een structurele opbrengst van € 1,5 miljoen.

ONS  77 28 Wat betreft de medewerker kabinetszaken hebben we al gevraagd waarvoor die nodig is. 

Voor het hele college, en hoeveel mensen er aangenomen worden. De beantwoording was 

vrij vaag. Gezien het best grote bedrag zouden wij graag een uitgebreidere toelichting zien 

waarom het echt nodig is, hoeveel mensen en uiteindelijk FTE dit bedraagt. 

MS Op dit moment hebben we één kabinetsmedewerker voor 24 uur per week. Hiervoor was geen budget beschikbaar. 

In de praktijk blijkt dat er meer capaciteit nodig is. In totaal nemen we € 106.000 aan budget op. Zie ook het 

antwoord op vraag 13.

ONS  78 28 Als gebleken is dat de project/procesbegeleiders werken, écht iets toevoegt (dus goed gaat 

halen we hier uit), is een projectleider dan echt nodig?

MS De gevraagde 1 fte projectleider maakt deel uit van de huidige project- en procesbegeleiders (4 fte) en is niet extra.

ONS  79 28 Hebben we niemand in eigen huis wbt Etten-Leur op de kaart? Is het nodig er een extern 

bureau voor in te huren?

GdW We werken met ons team communicatie samen met het bureau. Team communicatie heeft onvoldoende capaciteit 

om het zelf op te pakken. Dit vraagt een aanpak die meerdere maanden zal lopen en ook daarna intern nog verder 

ingevuld moeten worden, maar ook door ondernemers en verenigingen. We hebben geen specifieke kennis of 

capaciteit in huis om een dergelijk groot project integraal op te pakken.

ONS  80 33 Er staat ‘een meer preventieve rol van de gemeente in de Participatiewet bij het 

ondersteunen van jongeren naar werk’ Moet dit niet gebeuren voordat jongeren in de 

Participatiewet terecht komen?

RV Het gaat hier om jongeren, die onder de huidige wetgeving nog niet tot de doelgroep van de Participatiewet behoren 

en daardoor ook nog niet in beeld zijn bij het Werkplein. Met het wetsvoorstel 'van school naar duurzaam werk' 

wordt ook de Participatiewet gewijzigd en wordt de doelgroep expliciet toegevoegd aan de Participatiewet.

ONS  81 33 Wat zijn de risico's en hoe willen we de kwaliteitsslag maken wbt het huidige subsidiebeleid? RV Zie beantwoording vraag 15

ONS  82 39 Werkt de gemeente ook samen met Alwel wbt het vroegtijdig signaleren van 

betalingsachterstanden? 

RV Met vroegsignalering proberen we oplopende betalingsachterstanden en problematische schuldsituaties te 

voorkomen. Met Alwel maakten we de afspraak om huurachterstanden tijdig te melden om (met succes) 

huisuitzetting te voorkomen. Ook betalingsachterstanden van onder andere energieleveranciers en zorgverzekeraars 

worden in het kader van vroegsignalering gemeld aan de gemeente.

ONS  83 39 Wij hebben vorig jaar een motie ingediend voor het starten van een experiment bijverdienen 

naast de bijstand wat inwoners kan helpen om uit de bijstand te komen of om iets meer te 

besteden te hebben zonder armoedeval. Hier is nog niks meegedaan, dit omdat er wordt 

gewacht op de aanpassingen in de Participatiewet. Dit experiment was juist om die tijd te 

overbruggen en er is nu nog steeds niet duidelijk wanneer de aanpassingen komen. Dus kan 

dit experiment gestart worden?

RV Met het oog op een rechtmatige uitvoering van de Participatiewet zijn wij gehouden aan de regels van de 

Participatiewet. Dit geldt ook voor het bijverdienen in de bijstand. Daarom gaven wij aan te wachten op de 

verruiming van de wet op dit punt. Het wetsvoorstel om de wet aan te passen (wetsvoorstel participatiewet Balans, 

spoor 1) ligt op dit moment voor advies voor bij de Raad van State.

ONS  84 42 Wat is de stand van zaken omtrent het eventueel opzetten van een jongerenraad? We 

merken hier weinig vooruitgang in.

MS Het opzetten van een jongerenraad is opgenomen in het raadscommunicatieplan. In dit plan is aangegeven dat 

hiermee in 2025 gestart wordt. Opgemerkt moet worden dat een jongerenraad is een tijdrovend instrument is en de 

fracties hierover verdeeld zijn. Er zijn ook andere manieren om jongeren hun stem te laten horen, bijvoorbeeld door 

in te zetten op leuke evenementen en door het meer betrekken van de jeugd bij de politiek. Eerst zal er duidelijkheid 

gevraagd worden aan de raad, waar de voorkeur naar uit gaat.

ONS  85 43 Waar kunnen startende en jonge ondernemers in Etten-Leur terecht voor hulp? En waarom is 

er extra financiele en organisatorische ondersteuning nodig?

GdW Bij een accountmanager van de gemeente kan informatie worden opgehaald, deze neemt de eerste vragen door met 

de starter en verwijst vervolgens door. Daarnaast werken wij samen met het ondernemers klankbord en 

StartToGrow. Dit zijn gespecialiseerde organisaties die starters helpen hun bedrijf verder op te starten dan wel door 

te ontwikkelen.

ONS  86 44 Wat voegt een leefcoach toe aan de bestaande poule van coaches zoals WMO consulenten 

en bijvoorbeeld casemanagers dementie?

RV Een leefcoach staat naast de inwoner en zoekt samen met hem/haar naar mogelijke inzet vanuit het eigen netwerk 

en het benutten van algemene voorzieningen, zoals bij voorbeeld het steunpunt mantelzorg. De leefcoach bouwt een 

vertrouwensband op met betrokkene, ziet deze regelmatig en werkt aan een vorm van samenzorg om de inzet van 

Wmo en Wlz te verminderen/uit te stellen. Wanneer een leefcoach betrokken is, kan de inzet van een casemanager 

verminderen of zelfs stoppen.

ONS  87 48 Wat is beschut zelfstandig wonen? RV Beschut zelfstandig wonen kan verschillende vormen hebben en verschillende doelgroepen omvatten. Het betekent 

dat mensen zelfstandig wonen maar in een veilige woonomgeving met zorg en/of ondersteuning dichtbij.

ONS  88 48 Zit in het aantal van 300 woningen per jaar meegenomen alternatieve vormen van aantal 

woningen uitbreiden, zoals woningsplitsing bijvoorbeeld?  

JPS Woningsplitsing maakt er deel van uit wanneer dat leidt tot minstens 1 nieuw adres volgens de Basisregistratie 

Adressen en Gebouwen (BAG). Voor zover bekend zijn de afgelopen jaren geen woningen gesplitst. Als het gaat om 

andere woonvormen zoals woningdelen levert het per saldo huisvesting op voor meer personen, maar geen nieuw 

adres. Dus die woningen tellen niet mee.  



ONS  89 56 Wbt het huisvesten van urgenten. Alwel levert hier maatwerk op volgens de 

prestatieafspraken. Is dit in overleg met de gemeente? Wordt hier over gepraat met elkaar? 

Oftewel; heeft de gemeente inzicht in hoeveel urgenten er zijn, wat de maatwerk oplossingen 

zijn en hoe de urgenten geholpen worden?

JPS Alwel informeert de gemeente en de Huurdersbelangenvereniging Etten-Leur periodiek over toewijzing van 

woningen, onder andere via maatwerk. 

De prestatieafspraken en gemaakte werkafspraken zijn voor Alwel leidend. Daarmee heeft gemeente een actueel 

beeld van het aantal en soort urgenten. 

Voor heel specifieke, vaak schrijnende, situaties bepalen Alwel en gemeente samen of  passende huisvesting moet 

worden geregeld. 

De gemeente is vanuit de Wmo de partij die bepaalt of mensen om medische redenen geholpen moeten worden aan 

een andere woning.  

ONS  90 66 Wordt gesproken dat er nog een gedachte uitwisseling met de raad gewenst is over 

specifieke onderwerpen buitengebied. Wanneer vindt dat plaats en welke onderwerpen 

betreft het?

JPS In overleg met de Griffie plannen we een datum. De gedachtewisseling vindt zo mogelijk in 2024 plaats. De 

onderwerpen zijn: teeltondersteunende voorzieningen, vrijkomende agrarische bebouwing, nevenactiviteiten bij 

agrarische bedrijven, plattelandswoningen (wel/niet) en eventuele nieuwe huisvestingvormen in het buitengebied.

GLPvdA 91 32 Graag ontvangen wij een overzicht van het leerlingenverloop in het PO over de laatste 5 jaar RV De tellingen (zonder aantallen speciaal onderwijs) op 1 oktober zijn:

2019: 3.625

2020: 3.590

2021: 3.598

2022: 3.512

2023: 3.421

GLPvdA 92 32 Welke schoolgebouwen in het PO zijn volgens u aan vervanging toe? RV Op dit moment zijn er geen scholen aan vervanging toe.

GLPvdA 93 32 Welke dienen uitgebreid te worden? RV Het college besloot de 4Heemskinderen uit te breiden. Verder zijn er op dit moment geen plannen om scholen 

binnen het primair onderwijs uit te breiden.

GLPvdA 94 32 Welke dienen intern aangepast c.q. verbouwd te worden? RV We herzien het Integraal Huisvestingsplan uit 2019. In dit plan beoordelen we of en welke basisscholen aanpassingen 

behoeven.

GLPvdA 95 33 Tekort Nobelear door onjuiste raming van o.a. ontvangen subsidie. Graag toelichten. RV Het tekort bij De Nobelaer is onder andere ontstaan door onjuiste begroting van de indexering van de subsidie in 

2024.

GLPvdA 96 34 Een vaardigheidstoets voor het PGB. Wordt die toets al gebruikt? Wat levert dat op? RV We gebruiken de vaardigheidstoets al enkele jaren. Deze toets maakt inzichtelijk dat een persoonsgebonden budget 

(PGB) voor sommige inwoners niet de beste manier is om ondersteuning te regelen. Bij een PGB komen namelijk 

diverse verantwoordelijkheden kijken, die niet iedereen goed aan kan. Indien een PGB niet passend is, zetten we zorg 

in natura in, waardoor de inwoner wel de ondersteuning krijgt, die nodig is.

GLPvdA 97 35 Stijgt bij de nieuwe overeenkomst voor begeleiding dan niet de adm. lasten? RV Bij de nieuwe overeenkomst richtten we een ander werkproces in, waarbij we werken met evaluaties. Dit betekent 

geen extra administratieve lasten, maar een vervanging van het werkproces. Door deze manier van werken ontstaat 

er meer inzicht in de effectiviteit van de ondersteuning. Dat draagt weer bij aan de zelfredzaamheid van de inwoner.

GLPvdA 98 40 Zijn er 2 bieders voor de Van Goghkerk? Wie? JPS "Van Goghkerk" moet "BVC"  te zijn. Voor BVC zijn er inderdaad  2 bieders. Omdat de procedure nog loopt maken we 

nog niet bekend wie dat zijn. Voor de Van Goghkerk vinden afrondende gesprekken plaats met de Van Goghstichting. 

Deze vraag is op maandagavond 3 juni ook mondeling beantwoord.

GLPvdA 99 41 Er was nog een derde? JPS Alleen bij het BVC waren er in eerste instantie 3 bieders. Een bieder trok zich terug.

GLPvdA 100 45 Wat is een goed Nederlands woord voor 'Community Care'? RV Samenzorg, zorgsame samenleving.

GLPvdA 101 45 Verklaar de energiekosten Sonate? RV Het contract voor de energiekosten van de Sonate is ondergebracht bij de gemeente. Deze kosten berekenen we 

door aan de beheerstichting.

GLPvdA 102 69 Wat is de stand van zaken m.b.t. zonnepanelen bij particulieren? JPS Zie het antwoord op vraag 6.

GLPvdA 103 71 Wat zijn wijkunits? JPS Dit zijn de units aan de Kwadestraat en Nieuwe Kerkstraat. Van daaruit starten de medewerkers van de 

groenvoorziening hun werkzaamheden in de wijken op.


